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Accounting

Impairment: Impact of climate-related matters | Digital guide

Connectivity between the assumptions used in the impairment test and the information provided
in the front part of the annual report is key.

Investors and regulators want clarity on climate-related matters in financial reporting, including
the impact they have on the judgements and estimates an organization makes in its impairment
testing of non-current assets. Robust disclosures help them understand whether and how
climate-related matters are reflected in the recoverable amount – e.g. in estimating future cash
flows or the terminal value.

Our digital guide answers some of the key accounting questions, providing guidance on:

Indicators of impairment;
Cash flows and the discount rate;
Terminal value; and
Disclosures and connectivity.

Learn more

 

Areas of focus for 2024 year-ends | IFRS podcast

Our latest podcast offers clear and concise points for organizations to consider in preparing
their year-end financial statements.

Hosted by Brian O’Donovan, this episode takes as its central theme the need to drive clarity in
financial reporting. It delivers insights from KPMG specialists on a range of topics – including
climate-related matters, valuation and impairment, changes to presentation and new
disclosures, and finally the growing importance of connectivity between an organization’s
financial statements and all other publicly available information.

Listen now

 

Illustrative disclosures for insurers | Ready for year-end financial
reporting?

Investors and regulators have been raising concerns about the clarity of financial reporting.
Organizations need to be clear on climate in their financial reporting.

Our updated guide will help, illustrating one possible format for financial statements for a
fictitious multinational insurer. In this 2024 edition, the insurer has already transitioned to IFRS
17 Insurance Contracts and is preparing financial statements in the ‘post transition’ state.

Our 2024 guide reflects standards in issue at August 31, 2024 that are required to be applied by
an insurer with an annual reporting period beginning on January 1, 2024.

Get the insights

 

Regulators’ enforcement priorities for 2024

To promote the consistent application of financial reporting and the newly effective sustainability
reporting requirements, the European securities regulator, ESMA, has issued its priorities for
2024 annual reports.

This year, as organizations prepare their first set of sustainability reports under the newly
effective European Sustainability Reporting Standards (ESRS), the focus is shifting. Regulators
around the world will be watching how organizations report under ESRS, with many more
jurisdictions having made arrangements or pledges to implement sustainability reporting
requirements in the coming years.

ESMA also highlights the need for consistency in the annual report and the importance of
similar governance over both sustainability reporting and financial reporting.

A number of financial reporting areas aimed at driving clarity on presentation and disclosures
remain on the watch list; however, sustainability reporting is the main focus.

Find out more

 

IFRS compared to US GAAP | Handbook

Clarity of financial reporting continues to be an area of concern for stakeholders and
organizations are striving to provide meaningful and relevant information. For those
organizations reporting under both IFRS® Accounting Standards and US GAAP, our updated
IFRS compared to US GAAP handbook highlights the key differences between the two
frameworks based on 2024 calendar year ends.

Use our guide to help identify and understand the key differences between the two frameworks
and deliver clarity in your financial reporting.

Read more

 

Provisions | Proposals to amend IAS 37

As the business world evolves, organizations may face additional challenges when accounting
for more complex transactions and uncertainties. Accounting for provisions is one such area
that has prompted the following long-standing questions.

How do you determine if a present obligation exists and when do you recognize a
provision?
Which costs do you include in measuring a provision?
Which discount rate do you use when discounting a long-term provision?

In response, the International Accounting Standards Board (IASB) is proposing to clarify the
related requirements in IAS 37 Provisions, Contingent Liabilities and Contingent Assets and
withdraw related interpretations, including IFRIC 21 Levies. The proposals may result in larger
provisions at an earlier date.

Read our guide to help you understand the potential changes to IAS 37 and their impact on
your company’s provisions.

Get involved and submit your comments to the IASB by March 12, 2025.

Read more

 

Round-up of recent responses to consultations

KPMG has submitted the following responses to exposure drafts issued by the IASB.

Amendments to IFRS 19 Subsidiaries without Public Accountability: Disclosures

Climate-related and Other Uncertainties in the Financial Statements – Proposed
Illustrative Examples

Translation to a Hyperinflationary Presentation Currency – Proposed amendments to IAS
21

Back to top

Sustainability reporting

Making materiality judgements | ISSB issues guidance

Materiality judgements are fundamental to sustainability reporting – they determine the volume,
type and precision of information to be reported. The International Sustainability Standards
Board (ISSB) has issued guidance to help organizations make these judgements.

The guidance explains how organizations identify sustainability-related risks and opportunities
that could reasonably be expected to affect their prospects, and how they determine whether
information about them is material.

It includes a four-step process that organizations can use for making materiality judgements.
This may be particularly helpful for those organizations that are new to sustainability reporting
or currently report under frameworks that do not focus on investor needs.

Find out more

Back to top
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Comptabilité

Dépréciation : Incidence des questions liées aux changements
climatiques | Guide numérique

L’interconnectivité entre les hypothèses utilisées dans le test de dépréciation et les informations
fournies dans la première partie du rapport annuel est essentielle.

Les investisseurs et les autorités de réglementation veulent de la clarté concernant les
questions liées aux changements climatiques dans la présentation de l’information financière, y
compris l’incidence qu’elles ont sur les jugements et les estimations qu’une organisation pose
dans ses tests de dépréciation des actifs non courants. La fourniture d’informations étoffées les
aide à comprendre si et comment les questions liées aux changements climatiques sont prises
en compte dans la valeur recouvrable – p. ex., dans l’estimation des flux de trésorerie futurs ou
de la valeur finale.

Notre guide numérique répond à certaines des questions clés en matière de comptabilité et
fournit des directives sur ce qui suit :

les indications de dépréciation;
les flux de trésorerie et le taux d’actualisation;
la valeur finale;
l’information à fournir et l’interconnectivité.

En savoir plus (en anglais)

 

Aspects présentant un intérêt particulier pour les fins d’exercice de
2024 | Balado IFRS

Notre plus récent balado porte sur des aspects clairs et concis que les organisations doivent
prendre en considération lors de la préparation de leurs états financiers de fin d’exercice.

Animé par Brian O’Donovan, cet épisode a pour thème central la nécessité de favoriser la
clarté dans l’information financière. Il présente les points de vue de spécialistes de KPMG sur
un éventail de sujets, notamment les questions liées aux changements climatiques, l’évaluation
et la dépréciation, les changements apportés à la présentation de l’information et les nouvelles
informations à fournir, et enfin l’importance croissante de l’interconnectivité entre les états
financiers d’une organisation et toutes les autres informations accessibles au public.

Écouter le balado (en anglais)

 

Exemples d’informations à fournir par les assureurs | Prêt pour les
rapports financiers de fin d’exercice?

Les investisseurs et les autorités de réglementation ont fait part de leurs préoccupations quant
à la clarté de l’information financière. Les organisations doivent présenter clairement
l’information sur les changements climatiques.

Notre guide mis à jour (en anglais) vous sera utile, puisqu’il illustre un format possible d’états
financiers pour une multinationale d’assurance fictive. Dans cette édition de 2024, l’assureur a
déjà effectué la transition à l’IFRS 17, Contrats d’assurance, et il prépare maintenant ses états
financiers postérieurement à cette transition.

L’édition 2024 de notre guide reflète les normes publiées au 31 août 2024 qui doivent être
appliquées par un assureur pour son exercice ouvert à compter du 1er janvier 2024.

En savoir plus (en anglais)

 

Priorités des autorités de réglementation en matière d’application pour
2024

Afin de favoriser l’application cohérente de l’information financière et des obligations
d’information nouvellement entrées en vigueur en matière de durabilité, l’Autorité européenne
des marchés financiers (« ESMA ») a publié ses priorités pour les rapports annuels de 2024.

Cette année, alors que les organisations préparent leur première série de rapports sur la
durabilité en vertu des normes européennes d’information sur la durabilité (ou « normes ESRS
») nouvellement entrées en vigueur, les priorités changent. Les organismes de réglementation
du monde entier surveilleront la façon dont les organisations présentent leurs informations en
vertu des normes ESRS, et de nombreux autres pays ont pris des dispositions ou des
engagements pour mettre en œuvre les obligations d’information sur la durabilité au cours des
prochaines années.

L’ESMA souligne également le besoin de cohérence dans le rapport annuel et l’importance
d’une gouvernance similaire tant pour les rapports sur la durabilité que les rapports financiers.

Un certain nombre d’aspects liés à l’information financière visant à clarifier la présentation et
les informations à fournir demeurent sur la liste de surveillance; toutefois, l’information sur la
durabilité est le principal point d’intérêt.

En savoir plus (en anglais)

 

Différences entre les IFRS et les PCGR américains | Manuel

La clarté de l’information financière demeure un sujet de préoccupation pour les parties
prenantes, et les organisations s’efforcent de fournir des informations significatives et
pertinentes. Dans le cas des organisations qui présentent leur information financière en vertu
des normes IFRS® de comptabilité et des PCGR américains, la version à jour de notre
document intitulé IFRS ® compared to US GAAP fait ressortir les principales différences entre
les deux référentiels sur la base des fins d’exercice correspondant à l’année civile 2024.

Consultez notre guide pour vous aider à identifier et à comprendre les principales différences
entre les deux référentiels et à clarifier votre information financière.

En savoir plus (en anglais)

 

Provisions | Propositions de modification de l’IAS 37

À mesure que le monde des affaires évolue, les organisations peuvent être confrontées à des
défis supplémentaires lorsqu’elles doivent comptabiliser des transactions plus complexes et
des incertitudes. La comptabilisation des provisions est un domaine qui soulève depuis
longtemps les questions suivantes :

Comment déterminez-vous s’il existe une obligation actuelle et à quel moment
comptabilisez-vous une provision?
Quels coûts devez-vous inclure dans l’évaluation d’une provision?
Quel taux d’actualisation utilisez-vous lors de l’actualisation d’une provision à long terme?

En réponse, l’International Accounting Standards Board (« IASB ») propose de clarifier les
exigences connexes de l’IAS 37 Provisions, passifs éventuels et actifs éventuels et de retirer
les interprétations connexes, y compris l’IFRIC 21 Droits ou taxes . Les propositions pourraient
donner lieu à des provisions plus importantes à une date antérieure.

Lisez notre guide pour vous aider à comprendre les changements potentiels à l’IAS 37 et leur
incidence sur les provisions de votre société.

Impliquez-vous et soumettez vos commentaires à l’IASB d’ici le 12 mars 2025.

En savoir plus (en anglais)

 

Résumé des récentes réponses aux consultations

KPMG a soumis les réponses suivantes aux exposés-sondages publiés par l’IASB.

Amendments to IFRS 19 Subsidiaries without Public Accountability: Disclosures

Climate-related and Other Uncertainties in the Financial Statements – Proposed
Illustrative Examples

Translation to a Hyperinflationary Presentation Currency – Proposed amendments to IAS
21

Haut

Information relative à la durabilité

Porter des jugements sur l’importance relative | L’ISSB publie des
directives

Les jugements sur l’importance relative sont essentiels à la présentation de l’information sur la
durabilité – ils déterminent le volume et le type d’information à présenter, ainsi que leur degré
de précision. L’International Sustainability Standards Board (« ISSB ») a publié des directives
pour aider les organisations à porter ces jugements.

Les directives expliquent comment les organisations identifient les risques et les occasions liés
à la durabilité dont on pourrait raisonnablement s’attendre à ce qu’ils influent sur leurs
perspectives, et comment elles déterminent si les informations les concernant sont
significatives.

Elles comprennent un processus en quatre étapes que les organisations peuvent utiliser pour
porter des jugements sur l’importance relative. Cela peut être particulièrement utile pour les
organisations qui débutent dans la présentation de l’information sur la durabilité ou qui
présentent actuellement leur information en vertu de référentiels qui ne sont pas axés sur les
besoins des investisseurs.

En savoir plus (en anglais)

Haut
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